

中国老年保健医学

ZHONGGUO LAONIAN BAOJIAN YIXUE

(2003 年创刊)

2019 年 12 月 25 日

第 17 卷 第 6 期

双月刊

主管单位

国家卫生健康委员会

主办单位

中国老年保健医学研究会

出版单位

《中国老年保健医学》杂志社

名誉主编 王陇德 高松柏 汪 耀

主 编 高润霖

社长兼执行主编 杨 泽

副 社 长 朱奥好

副 主 编 奚 桓 吕光华

责任编辑 单鸣华 陈 伟

联络部主任 王乃莘 徐 冰

发行单位 《中国老年保健医学》杂志社

地 址 北京市东城区和平里七区 16
号楼 115 室 100013

电话 / 传真

010-64216541 64205334

投稿电子信箱

chinaobj@aliyun.com

印刷单位

三河市国新印装有限公司

广告发布登记号

京东市监广登字 20170115 号

允许发布处方药广告专业刊物

中国标准刊号

ISSN 1672-2671

CN 11-4981/R

定 价

每期 15.00 元 全年 90.00 元

目 录

· 康复专栏 ·

- 中医康复干预慢性心力衰竭的研究进展 赵冬琰等(3)
巨刺运动疗法配合皮内针治疗肩周炎的临床经验总结 石 斐等(5)
北京市社区康复资源与服务开展情况调查分析
——基于北京市大兴区康复专科医联体 18 个社区的调研 ... 谢红志等(8)
中风后假性延髓性麻痹近 10 年针灸临床治疗进展 徐 博等(12)
太极拳对膝骨关节炎影响的研究 周湛帆(15)

· 论 著 ·

- CDFI 评估老年分化型甲状腺癌颈部淋巴结转移的临床价值
..... 万 霞等(18)
五味子总多糖及总木脂素对小鼠急性肝损伤作用的比较研究
..... 王 瑶等(20)
营养治疗对老年 COPD 患者病情及下呼吸道病原菌分布的影响
..... 王瑞萍等(24)
Brunnstrom 分期针刺对脑卒中后肢体功能障碍的疗效观察 ... 蒋鹏军等(27)
动态血压监测联合胸阻抗血流动力学监测在顽固性高血压诊疗中的应用
..... 俞旺娣等(30)
阻塞性睡眠呼吸暂停低通气综合征对老年高血压患者全天血压的影响
..... 韩玉娟等(32)
早期肠内营养结合微生态制剂对胃肠功能障碍的影响 孟丽君等(35)
神经肌肉电刺激结合穴位按摩对股骨骨折术后康复的影响 ... 黄 梅等(37)
210 例冠状动脉慢血流患者临床特点及中医证型分布观察 ... 李翠云等(40)
中老年人孤独感与手机成瘾现状评价及分析
——以遵义市为例 唐宇宏等(43)
血清促甲状腺激素与老年糖尿病患者动脉粥样硬化和心功能的相关分析
..... 汪 媛等(46)
老年糖尿病患者牙周状况及其与血糖、血脂相关性分析 丁小玲等(49)

· 药物与临床 ·

- 氯吡格雷联合介入治疗对老年缺血性脑血管病患者疗效的影响
..... 滕秀涵等(52)
托特罗定联合行为训练治疗老年女性膀胱过度活动症 余 武等(55)
归脾汤加减联合胺碘酮对老年慢性心衰合并房颤的疗效 鲁英杰(57)
比伐卢定联合替罗非班在高血栓负荷急性心梗介入治疗中的应用
..... 宋文江(59)
米力农对急性心衰的疗效及血清炎症因子的影响 王永军等(61)
参松养心胶囊联合美托洛尔对高龄室性早搏患者的疗效研究
..... 罗俊华等(64)
曲妥珠单抗联合多西他赛治疗乳腺癌的疗效及安全性评价 ... 陈魏威等(67)
桔贝合剂治疗慢阻肺的临床疗效 侯文丽(70)
麝香保心丸联合银杏酮酯分散片治疗心绞痛的疗效观察 高 佳(73)
盐酸米诺环素缓释剂在老年牙周炎治疗中的应用效果观察 ... 初梦茹等(75)
胸腺素 $\alpha 1$ 对老年重症肺炎多耐药菌感染的疗效观察 孙轶睿(77)

· 调查研究 ·

- 低钠膳食干预北方地区老年高血压患者动态血压检测结果观察
..... 王玉梅等(79)

协办单位

国家卫健委北京老年医学研究所
北京小汤山医院

编委会名单

主任委员	王陇德			
常务副主任委员	高润霖			
顾问	童坦君	洪昭光	刘力生	
	陶国枢	潘长玉	王孟薇	
副主任委员	吴家睿	高思华	王鲁宁	
秘书长	杨泽			
特约编委	冷晓(美国)	许峻峰		
	武亮			
委员	(排名不分先后)			
白松	蔡剑平	曹素艳	曾平	常静玲
陈枫	陈国俊	陈汉娜	陈鹤	陈怀红
陈雪丽	陈亚莎	陈滢	程凌燕	迟荣香
仇园园	丛芳	邸星	丁洪成	董继革
段蕾蕾	鄂俊宇	方伯言	高丽娟	高明宇
高新霞	高学文	耿庆山	公维军	郭猛
郭其森	郭琪	郭庆奋	韩辉	何霞
洪华章	侯俊	侯来永	胡才友	胡菱
胡盛寿	胡世莲	黄富表	黄力平	黄文冠
矫玮	金世鑫	靳洪涛	雷敏	黎健
李冬晶	李海聪	李浩	李宏涛	李晶
李娟	李宁	李素珍	李滢	李玉环
李玉明	李玉霞	林琴	刘峰	刘海滨
刘红	刘惠林	刘建华	刘瑞洪	刘书芳
刘松怀	卢茜	栾伟	罗丽华	吕光华
吕泽平	马将	马全胜	马玉宝	孟昭宇
潘景山	潘钰	鹿国防	彭海	彭乐
彭彦霞	齐国先	乔晋琳	郝淑燕	秦延京
邱蕾	邱元芝	曲毅	芮海荣	尚娥
史晓红	宋桂芹	宋鲁平	宋岳涛	苏革
孙洁	孙岚	孙玲	孙瑞忠	孙兴国
孙宜萍	孙迎春	孙跃歧	谭纪萍	谭同才
滕秀英	滕宗艳	田伟盟	王龙成	王清文
王秋	王小斌	王晓敏	王宇虹	王元姣
卫冬洁	吴春薇	武亮	肖红军	肖娟
谢红志	谢家兴	谢瑛	谢欲晓	熊尚全
徐晖	徐俊峰	徐小燕	徐勇	许梦雅
许贤豪	严祥	杨红菊	杨文俊	姚晓梅
叶振华	尤欣	余锦强	鱼小敏	俞茂华
袁喜红	恽晓平	张红亮	张宏	张洪春
张卉	张坚	张健	张静	张丽
张平	张庆苏	张绍开	张雪芬	张艳明
张一娜	张宇	张毓洪	张兆国	张志杰
章岚	赵冬琰	赵国如	钟森	周加军
周凯	周乃珍	周祥山	朱一平	左冠超

基层医院肿瘤患者临终关怀模式的研究	李怡等(81)
眩晕临床路径证候特征分析及疗效评价	刘作印等(86)
老年人脊柱椎体压缩性骨折与血清骨钙素、β-胶原降解产物的相关性研究	高乾坤(88)
兰州市某单位体检人群 CAVI 测定结果及相关因素分析	张文霞等(90)
老年慢阻肺急性加重期患者临床营养学指标分析	苏丽飞(92)
老年初治菌阳肺结核患者外周血细胞因子表达分析	赵红梅(94)

· 综述 ·

多黏菌素的作用机制及临床应用研究进展	吕永铭等(95)
用于构建神经变性疾病模型的 3D 细胞培养研究进展	陈超等(98)
中老年人大肠癌基因易感性研究进展	柴琳等(104)
幽门螺旋杆菌诱导的胃腺癌 DNA 甲基化基因修饰研究进展	张逸等(108)

· 经验交流 ·

腹腔镜经腹膜前疝修补术治疗老年人股疝	苏宝威等(112)
老年脑卒中患者肢体功能恢复水平与心理韧性相关性研究	马爽等(114)
不同置换术治疗高龄股骨颈骨折的疗效分析	高展军(116)
血清尿酸检验在老年冠心病患者诊断中的临床分析	韩丽丽(118)

· 个案报道 ·

限制性心肌病考虑心肌淀粉样变 1 例	屈红蕾等(120)
1 例超声诊断老年女性布-加综合征	车珊等(121)

· 护理 ·

基于微信平台的延续护理在老年高血压患者中的应用研究	孙美花等(123)
介护技术在社区老年护理中的应用研究	谢绮等(126)
miR-144 在骨质疏松患者护理过程中的变化和对骨质疏松的作用研究	葛萌(128)
品管圈在全自动智能采血系统的应用效果观察	李思诺等(131)
脑出血患者给予肠内营养支持恒温与加温输注的安全性比较	吴玉洁(135)
探讨全程护理干预在老年糖尿病患者护理中的实施效果	李宴平等(137)
自我效能增强对慢阻肺患者疗效及依从性的影响	李青文(139)
5A 模式对慢阻肺合并糖尿病患者疗效的影响	冯姐等(142)
综合康复训练联合舒适护理对老年慢阻肺患者自我效能的影响	赵艳歌(144)
循环质量管理护理模式在老年患者医养结合护理中的应用	时健(147)
三级质量管理模式在压疮护理管理中的应用	冯鹏等(149)
局部热敷对老年血管条件极差患者留置套管针的效果分析	杨红琼(151)
沈阳市老年 2 型糖尿病独居患者自我管理现状调查	田丽红(152)
短期正念行为训练联合优质护理对老年肺癌患者心理状况的影响	高军霞(154)

· 医学管理 ·

浅析医院后勤社会化面临的问题及对策	闫博敏(156)
基于互联网的糖尿病个案管理模式的构建	张红亮等(158)

CHINESE JOURNAL OF GERIATRIC CARE

(Founded in 2003)

Published in December 25 2019

Volume 17, Number 6

Bimonthly

Responsible Institution

National Health Commission of the People's
Republic of China

Sponsor

Chinese Association of Geriatric care Research

Editing

Editorial Board of Chinese Journal of
geriatric care

No. 16, District seven Hepingli, Beijing 100013,
China.

Tel: 086 - 010 - 64216541 64205334

Fax: 086 - 010 - 64216541

E-mail: chinalnbj@aliyun.com

Honorable Editor-in-Chief

WANG Longde GAO Songbai

WANG Yao

Editor-in-Chief

GAO Runlin

Office leader & Executive editor

YANG Ze

Associate office leader

ZHU Yuyu

Managing Director

SHAN Minghua CHEN Wei

Publishing

Editorial Board of Chinese Journal of
Geriatric Care

CSSN

ISSN 1672 - 2671

CN 11 - 4981/R

CATALOGUE

- Research Progress of Traditional Chinese Medical (TCM) Rehabilitation in Chronic Heart Failure ZHAO Dongyan, et al. (3)
- Summary of clinical experience of giant acupuncture exercise therapy combined with intradermal acupuncture in the treatment of scapulohumeral peri-arthritis SHI Fei¹, et al. (5)
- Investigation and Study on the Medical Association of Rehabilitation Specialty in Daxing District of Beijing XIE Hongzhi, et al. (8)
- Advances in clinical treatment of pseudobulbar paralysis after stroke by acupuncture and moxibustion in recent 10 years XU Bo, et al. (12)
- The effect of Tai Chi on influence in patients with Osteoarthritis of the knee ZHOU Zhanfan (15)
- The value of CDFI in evaluate cervical lymph node metastasis of differentiated thyroid carcinoma in elderly WAN Xia, et al. (18)
- Comparative study on effects of schisandra total polysaccharides and total lignans on acute liver injury in mice WANG Yao, et al. (20)
- Effect of nutrition therapy on the disease and distribution of pathogens in lower respiratory tract in elderly patients with COPD WANG Ruiping, et al. (24)
- Therapeutic effect of Brunnstrom staging on limb dysfunction after stroke JIANG Pengjun, et al. (27)
- Dynamic blood pressure monitoring combined with chest impedance hemodynamic monitoring in patients with refractory hypertension YU Wangdi, et al. (30)
- Obstructive sleep apnea hypopnea syndrome in elderly patients with hypertension effect of whole day blood pressure HAN Yujuan, et al. (32)
- Effect of early enteral nutrition combined with microecological preparation on gastrointestinal dysfunction in ICU patients with mechanical ventilation MENG Lijun, et al. (35)
- Clinical characteristics and TCM syndrome type distribution of 210 patients with coronary slow flow LI Cuiyun, et al. (40)
- Evaluation and analysis of loneliness and mobile phone addiction in middle-aged and elderly adults. A case study of Zunyi City TANG Yuhong, et al. (43)
- Correlation between serum thyroid stimulating hormone and atherosclerosis and cardiac function in elderly patients with diabetes mellitus WANG Yuan, et al. (46)
- Periodontal status of elderly patients with diabetes and its correlation with blood glucose and blood lipids DING Xiaoling, et al. (49)
- Effect of milrinone on clinical efficacy and serum inflammatory factors in patients with acute heart failure WANG Yongjun, et al. (61)
- Observation on the efficacy of Shensong Yangxin Capsule Combined with Metoprolol Succinate Sustained-release Tablets in the treatment of elderly patients with premature ventricular beats of Coronary Heart Disease and the levels of serum IL-17, CysC and hs-CRP LUO Junhua, et al. (64)
- Efficacy and safety of trastuzumab combined with docetaxel in the treatment of breast cancer CHEN Weiwei, et al. (67)
- Clinical effect of Jubei mixture in the treatment of chronic obstructive pulmonary disease HOU Wenli (70)
- Effect of Shexiang Baoxin Pill combined with Ginkgo Biloba Ester Dispersible Tablet on angina pectoris of coronary heart disease and its influence on cardiac function GAO Jia (73)
- Study on hospice care model in primary hospital LI Yi, et al. (81)
- Analysis of clinical pathological characteristics of vertigo and evaluation of curative effect LIU Zuoyin, et al. (86)
- The analysis of the results and related factors of CAVI in the physical examination population of an enterprise in Lanzhou ZHANG Wenxia, et al. (90)
- Recent progress on 3D neural cell culture for building neurodegenerative disease models CHEN Chao, et al. (98)
- Research progress on genetic susceptibility of colorectal cancer in middle-aged and elderly people CHAI Lin, et al. (104)
- Recent progress in the study of methylated genes associated with gastric adenocarcinoma induced by HP ZHANG Yi, et al. (108)
- Transabdominal preperitoneal prosthesis for the treatment of elderly patients with femoral hernia SU Baowei, et al. (112)
- Application research of WeChat platform in the continuous nursing of elderly hypertension patients SUN Meihua, et al. (123)
- Changes of miR-144 in the nursing process of osteoporosis patients and its effect on osteoporosis GE Meng (128)
- Safety comparison of enteral nutrition support constant temperature and warming infusion in patients with cerebral hemorrhage WU Yujie (135)
- Analysis on the problems and Countermeasures of hospital logistics socialization YAN Bomin (156)